
 

 

Благодаря Ви, Шарл. 

Бих искала също така да приветствам с добре дошъл новия президент на Република 

Кипър Никос Христодулидис, който е тук с нас за първи път. Ние споделяме ангажимент 

за обединението на Вашата страна под егидата на плана на ООН. Можете да разчитате 

на Европейския съюз и на нашата солидарност. 

Солидарността е това, за което трябва да продължим да настояваме и по отношение на 

Украйна – в политическо, икономическо, хуманитарно и военно отношение. А това ще 

става все по-трудно. Виждаме умора от войната, която в съчетание с руската пропаганда, 

започва да дава отражение. Ще става все по-трудно да продължим да обясняваме защо е 

от екзистенциално значение за Европа да подкрепя Украйна и защо цената на свободата 

не е твърде висока. Но ние трябва да продължим да правим това и съм благодарна за 

единството около тази маса. 

Трябва да продължим да обмисляме следващите стъпки. Мирът трябва да остане 

крайната цел и ЕС е в уникална позиция да спомогне за постигането му, но за да има 

мир, трябва да има Украйна. И това няма да се случи без нашата подкрепа. 

Споразумението за доставката и съвместното възлагане на обществени поръчки за 

боеприпаси представлява преломен момент – момент на решителност и устойчивост. 

Украйна се нуждае от това. Европа се нуждае от това. Става дума както за запазването 

на Украйна, така и за запазването на Европа. 

Напредъкът в съвместното възлагане на обществени поръчки представлява стъпка 

напред към една по-целенасочена европейска политика за отбрана и сигурност. Отново 

се нуждаем от „повече Европа“. 

Десетте ни пакета от санкции засегнаха тежко Русия. Трябва обаче да отстраним всички 

оставащи пропуски – области в нашата система, които все още позволяват на 

съюзниците на Путин да се ползват с достъп до ЕС. Санкциите работят, те са 

необходими и пропорционални, но трябва да се прилагат правилно, а ние трябва да 

продължим да работим с трети държави, за да привлечем и тях. 

Трябва също така да положим повече усилия, така че хуманитарната ситуация в Украйна 

да не излезе още повече извън контрол, особено що се отнася до децата. 

Има деца, които са станали жертва на незаконно депортиране и незаконно прехвърляне 

от окупираните райони на Украйна към Русия. Засегнати са около 16 000 деца. 

Путин и неговите съучастници на всяко равнище трябва да бъдат санкционирани и 

подведени под отговорност. Ето защо приветстваме издадените от Международния 

наказателен съд заповеди за арест. Именно върху тази динамика трябва да надграждаме, 

динамика, която може да действа в синхрон с необходимостта от създаване на специален 

международен трибунал за престъплението агресия, извършено срещу Украйна. 

Като Европейски съюз ние сме най-силни, когато поемаме съвместна отговорност и 

действаме заедно, както правим сега. 

Искам също така да обърна внимание на положението в Молдова. Мая Санду върши 

чудеса, за да защити стълбовете на демокрацията, твърдо противопоставяйки се на 



 

 

опитите на Русия да ги подкопае. Моят призив е да продължим да предлагаме на 

страната практическа, икономическа и политическа подкрепа, както правихме досега.   

Същото важи и за нашата подкрепа за демократичните сили в Грузия и Беларус и за 

нашето послание към тези, които се борят за жените, живота и свободата в Иран. 

Планът на Русия е ясен. Те искат да се върнат към фалшивия комфорт на разделянето на 

света на враждуващи фракции. Трябва да се противопоставим на това. 

Просперитетът на Европа и подобряването на живота на европейските граждани стоят в 

основата на изграждането на Европейския съюз.  Не бива никога да изпускаме това от 

поглед. В миналото Европа неизменно е успявала да излезе по-силна, когато се е 

сблъсквала с трудности. 

Нашият единен пазар осигурява на европейските предприятия трамплин за навлизането 

им на световните пазари. Икономиките на държавите в ЕС са конкурентоспособни и 

трябва да останат такива. Като пазар с население от 450 милиона жители заедно сме по-

силни. 

Двойният преход на Европейския съюз може да се осъществи с ангажираността на 

нашите граждани, но само ако създадем благоприятни условия за неговото 

осъществяване. Трябва да обясним, че екологизирането ще донесе ползи за хората, 

предприятията и техните семейства. 

Екологизирането не може да бъде резервирано за тези, които могат да си позволят скъпи 

екологосъобразни автомобили и скъпоструващи енергийноефективни изолационни 

системи. Не можем да създаваме обществено разделение между тези, които могат да 

възприемат екологосъобразен подход, и тези, които не могат, защото за тях по-

належащият проблем е да свържат двата края. Не трябва да пренебрегваме никого в това 

отношение. 

Без обществена подкрепа това няма да се случи. 

За тази цел се нуждаем от целенасочени инвестиции с ясни цели и показатели за 

изпълнение. Предприятията ще инвестират в екологичния преход само при наличието 

на ясна икономическа обосновка и стимули. С ясни цели можем да направляваме 

процеса и да запазим конкурентното си предимство. 

Инвестициите в лидерството на Европа и в стратегически технологии, като например 

слънчевата и вятърната енергия, термопомпите и акумулаторните батерии, ще донесат 

ползи за всички нас. Трябва да подобрим достъпа до съществуващото финансиране и да 

намалим бюрокрацията. И както вече посочих, нуждаем се от еднакви условия на 

конкуренция, но нека избегнем да бъдем въвлечени в състезание по протекционизъм. 

Нуждаем се и от частни инвестиции, така че нашите МСП и стартиращи предприятия да 

останат в Европа. От решаващо значение е да се завърши съюзът на капиталовите 

пазари, който все още е твърде фрагментиран. 

Европейският парламент е поел ангажимент да работи ефективно по предложенията 

относно пазара на електроенергия, промишления план на Зеления пакт, законодателния 

акт за промишленост с нулеви нетни емисии и законодателния акт за суровините от 

изключителна важност. 



 

 

Това, което е важно за всички нас, е законодателната предвидимост. Ако съществуват 

опасения относно законодателните предложения, трябва своевременно да ги обсъдим, 

за да намерим прагматични решения.    

Фалитът на банките Silicon Valley Bank и Credit Suisse излезе на първа страница в много 

медии. Банковият сектор в еврозоната е устойчив. Заедно въведохме солидни предпазни 

мерки, за да защитим банковия сектор в ЕС. Европейската централна банка е готова да 

се намеси, ако е необходимо, макар че засега отражението върху ЕС изглежда 

ограничено. 

Въпреки това завършването на банковия съюз остава приоритет, за да се осигури 

допълнителна финансова стабилност преди следващото сътресение. 

Що се отнася до миграцията, Европейският парламент ще изиграе ролята си. Готови сме 

да гласуваме следващата седмица, но ви молим да приключите работата по оставащите 

досиета във връзка със солидарността. Имам предвид Регламента относно управлението 

на убежището и миграцията и Регламента относно кризата и форсмажорните 

обстоятелства. 

Така ще постигнем критичния баланс, от който се нуждаем по тези въпроси, което ще 

ни позволи: да защитим границите, да предложим защита и достойнство на нуждаещите 

се, да осигурим ефективно връщане на онези, които не отговарят на условията за 

допустимост, и да разбием бизнес модела на трафикантите на хора, които извличат 

облаги от най-уязвимите лица.   

Трябва да продължим да действаме в унисон и да работим за повече Европа там, където 

това е важно. 

Повече Европа не означава всички да станат еднакви. Ние сме различни и се гордеем с 

това. Твърдението, че Европа се опитва да направи всички еднакви, просто не е вярно. 

Ние ценим нашето единство в многообразието. Разбираме, че трябва да бъдем големи в 

големите неща и малки в малките неща – и за нас няма нищо по-голямо от това да се 

заемем с обсъжданите днес въпроси. 

Благодаря ви! 

 


